
Instruction Manual 
Shoe cleaning machine model ESP006 

 

1. General information
• Carefully read these operating instructions as they contain important information for the

safe and correct use of the appliance.
• Should you pass the appliance to a third party, these operating instructions should be

handed over.
• As soon as you have unpacked the appliance, check whether everything is in a faultless

condition. Should anything be damaged, do not connect the appliance as such, but
inform your dealer.

• Dispose the packing material according to the local regulations. All the packaging items
(plastic bags, cardboard, polystyrene foam, nails, etc..) must not be left within reach of
children, in that they are potential sources of danger.

• Do not throw away the packing. You might need it for storage of the device, when moving
or in case you need to send it back for repair purposes.

• The appliance must only be used for the intended purpose. Improper use can cause
damages and lead to the loss of the warranty.

• The manufacturer/dealer cannot be made responsible for damages which arise through
not observing these operating instructions. Apart from this, if these instructions are not
observed, the safety of the appliance is no longer guaranteed.

2. Safety notes
• The appliance may be connected to a grounded socket only. Do not connect any other

appliance to the same socket. The outlet must be easily accessible, so that the plug can
easily be removed in the case of an emergency.

• Before you connect the appliance, make sure that the tension indicated on the
identification plate agrees with the tension on your electricity mains.

• Always pull on the plug and not on the cable, if you pull the plug from the socket. Switch
off the appliance before.

• The cable must not come into contact with water.
• Regularly check the cable. If it is damaged, it must be exchanged by a qualified

specialist.

1 = Metal Housing 
2 = ON/OFF Switch 
3 = Refill Bottle 
4 = Dispenser Cabinet 
5 = Cleaning Brush (Centre) 
6 = Polishing Brush (left) 
7 = Mat 
8 = Polishing Brush (right) 
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• Use the appliance on a stable, flat surface.
• Do not use the appliance outdoors or in washroom or in wet areas.
• The use of accessory attachments not recommended by the appliance manufacturer may

cause injuries.
• Unplug from outlet before cleaning or repair.
• Do not attempt to repair the appliance by yourself. Repairs may only be undertaken by a

qualified specialist using original spare parts.
• Keep the hands away from rotary parts during the use
• In order to avoid damage, do not place articles on the surface.
• If you do not like to use the appliance for a longer time, then pull the power plug from the

socket, clean the appliance and cover it with a air-permeable material.

Note 
This model is a household shoe polishing machine and works with an intermittent 
duty motor. The duty cycle of the motor is designed to run for 5 minutes 
continuously and then 5 minutes off before restarting again. The motor has an 
automatic overload thermal cutoff which stops the appliance in case of excessive 
force which may cause over-heating. In case the overload cutoff is tripped, you 
have to wait for approximately 10-15 minutes before resuming regular operation. 
(This depends on the ambient temperature.) 

3. Operation

• Press the ON/OFF button on the top of the housing to start the machine. This button is
pressed once for ON and again for OFF.

• Use the cleaning brush (center) to remove mud and dust on the shoe, if necessary. The
drop off of dirt is collected in the rubber mat located under the brushes. Remove the mat
for cleaning and put it back again afterwards.

• To apply polishing cream to your shoe, lift your shoe and stroke the tap of the dispenser
gently. Natural color shoe cream can be used for any colored shoes.

• It is strongly recommended that one of the polishing brushes is used for shoes applied
natural color cream and another one, for colored cream. Do not mix use of the two
brushes, or otherwise, it will affect the polishing result occasionally.

• When polishing is done, press the ON/OFF button again to switch the machine off.

4. Refill the shoe cream

• By looking through the dispenser indication slot, you can notice when the shoe cream
should be refilled.

• Unlatch the dispenser and have it move outward to open the dispenser cabinet.
• Take the bottle out, loose the tap and fill in cream of the same kind. Put the spring and

steel ball in porper position before recapping the tap tightly. Also, make sure the exhaust
hole on top of the bottle is open, or otherwise, shoe cream will not flow out smoothly
when tap is stroked. Actually, you can take the blocking pin out from the exhaust hole
and throw it away at the first time you have your bottle filled.

• Put the cream bottle back into the cabinet and latch it in proper position on the machine.
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5. Cleaning

• Unplug the unit before cleaning and maintenace.
• Do not clean the machine with water jet.
• Dust and mud on the mat can be cleaned by simply taken it out from the machine and

have it washed or cleaned by vacuum cleaner. It is a good practice and important for
safety to have the mat dry thoroughly in cool area before putting it back to the machine.
Do not dry the mat under strong sunshine nor in hot area.

6. Changing brushes

When changing brush is seemed necessary, unscrew the fixing screw on the brush and
pull it sideway to take it out from the shaft.
Replace the brush following the reversed procedure. Remember to have the screw fixed
on the flat D-cut surface of the motor shaft.

7. Waste Disposal

For the disposal of the device follow the regulations applicable in your country. 

1 = Bottle 
2 = Tap 
3 = Cream outlet 
4 =Spring 



1 : Enveloppe métallique   

2 : Interrupteur MARCHE/ARRÊT   

3 : Bouteille de recharge   

4 : Compartiment distributeur   

5 : Brosse de nettoyage (centrale) 

6 : Brosse de polissage (gauche)   

7 : Tapis   

8 : Brosse de polissage (droite)  

1. Informations générales

• Lisez attentivement ces instructions d'utilisation car elles contiennent des informations
importantes pour une utilisation sûre et correcte de l'appareil.

• Si vous transmettez l’appareil à un tiers, ce mode d’emploi doit être remis avec.
• Dès que vous avez déballé l’appareil, vérifiez que tout est en parfait état. En cas de

dommage, ne branchez pas l’appareil et contactez votre revendeur.
• Éliminez les matériaux d'emballage conformément à la réglementation locale. Tous les

éléments d'emballage (sacs plastiques, carton, mousse de polystyrène, clous, etc.) ne doivent
pas être laissés à la portée des enfants, car ils représentent un danger potentiel.

• Ne jetez pas l'emballage. Il peut être utile pour stocker l’appareil, lors d’un déménagement
ou pour un éventuel retour en réparation.

• L’appareil doit être utilisé uniquement conformément à sa destination. Une mauvaise
utilisation peut entraîner des dommages et annuler la garantie.

• Le fabricant/fournisseur ne peut être tenu responsable des dommages résultant du non-
respect des présentes instructions. Par ailleurs, en cas de non-respect, la sécurité de
l’appareil n’est plus garantie.

2. Consignes de sécurité

• L’appareil doit être raccordé uniquement à une prise de courant avec mise à la terre. Ne
branchez aucun autre appareil sur la même prise. La prise doit rester facilement accessible
afin de pouvoir retirer la fiche rapidement en cas d’urgence.

• Avant de brancher l’appareil, assurez-vous que la tension indiquée sur la plaque signalétique
correspond à celle du réseau électrique.

• Tirez toujours sur la fiche et non sur le câble pour débrancher l’appareil. Éteignez d’abord
l’appareil.

• Le câble ne doit pas entrer en contact avec de l’eau.
• Vérifiez régulièrement l’état du câble. En cas de dommage, il doit être remplacé par un

technicien qualifié.
• Utilisez l’appareil sur une surface stable et plane.
• N’utilisez pas l’appareil à l’extérieur, dans une salle de bains ou dans des zones humides.
• L’utilisation d’accessoires non recommandés par le fabricant peut entraîner des blessures.
• Débranchez l’appareil avant tout nettoyage ou réparation.
• N’essayez pas de réparer l’appareil vous-même. Les réparations doivent être effectuées

uniquement par un spécialiste qualifié, en utilisant des pièces détachées d’origine.

Manuel d'utilisation LUSTREUR A CHAUSSURES - ESP006



• Gardez les mains éloignées des parties rotatives pendant l’utilisation.
• Pour éviter tout dommage, ne placez aucun objet sur la surface de l’appareil.
• Si vous ne prévoyez pas d’utiliser l’appareil pendant une longue période, débranchez la fiche

d’alimentation, nettoyez l’appareil et couvrez-le avec un matériau perméable à l’air.

Remarque 
Ce modèle est une machine à cirer les chaussures domestique équipée d’un moteur à 
fonctionnement intermittent. Le cycle de fonctionnement du moteur est conçu pour fonctionner 
pendant 5 minutes en continu, puis faire une pause de 5 minutes avant de redémarrer. 
Le moteur dispose d’un coupe-circuit thermique de surcharge automatique qui arrête l’appareil en 
cas de force excessive pouvant provoquer une surchauffe. 
Si le coupe-circuit de surcharge se déclenche, vous devez attendre environ 10 à 15 minutes avant de 
reprendre une utilisation normale. 
(Ce délai dépend de la température ambiante.) 

3. Fonctionnement

• Appuyez sur le bouton ON/OFF situé sur le dessus du boîtier pour démarrer la machine. Ce
bouton s’utilise une fois pour allumer, une autre pour éteindre.

• Utilisez la brosse de nettoyage (centrale) pour enlever la boue et la poussière sur la
chaussure, si nécessaire. Les salissures tombent sur le tapis en caoutchouc situé sous les
brosses. Retirez ce tapis pour le nettoyer, puis remettez-le en place.

• Pour appliquer la crème à chaussures, soulevez votre chaussure et appuyez doucement sur le
robinet du distributeur. La crème de couleur naturelle peut être utilisée pour toutes les
couleurs de chaussures.

• Il est fortement recommandé de réserver une brosse pour les chaussures avec crème
naturelle, et une autre pour les crèmes colorées. Ne mélangez pas les usages des deux
brosses, sinon le résultat du polissage pourrait être altéré.

• Une fois le polissage terminé, appuyez à nouveau sur le bouton ON/OFF pour éteindre la
machine.

4. Remplissage de la crème à chaussures

• En regardant dans la fenêtre de contrôle du distributeur, vous pouvez voir quand la crème
doit être rechargée.

• Déverrouillez le distributeur et faites-le coulisser vers l’extérieur pour ouvrir le
compartiment.

• Sortez la bouteille, desserrez le bouchon et remplissez avec une crème du même type.
Remettez la bille et le ressort en position correcte avant de revisser fermement le bouchon.
Vérifiez aussi que l’orifice d’évacuation sur le haut de la bouteille est ouvert, sinon la crème
ne s’écoulera pas correctement lorsque vous appuierez sur le robinet. En fait, vous pouvez
retirer le bouchon de l’orifice d’évacuation et le jeter dès la première utilisation.

• Remettez ensuite la bouteille de crème dans le boîtier et fixez-la correctement dans la
machine.



1 : Bouteille 

2 : Robinet 

3 : Sortie de crème 

4 : Ressort 

5. Nettoyage

• Débranchez l’appareil avant tout nettoyage ou opération de maintenance.
• Ne nettoyez pas la machine avec un jet d’eau.
• La poussière et la boue sur le tapis peuvent être éliminées simplement en le retirant de la

machine pour le laver ou l’aspirer. Il est recommandé et important pour la sécurité de laisser
sécher complètement le tapis à l’air frais avant de le remettre en place.
Ne pas sécher le tapis en plein soleil ni dans une zone chaude.

6. Remplacement des brosses

Lorsque le remplacement d’une brosse est nécessaire, dévissez la vis de fixation de la brosse et tirez-
la latéralement pour la retirer de l’axe. 

Remplacez la brosse en suivant la procédure inverse. Veillez à fixer la vis sur la surface plate en D de 
l’arbre moteur. 

7. Élimination des déchets

Pour l’élimination de l’appareil, veuillez respecter les réglementations en vigueur dans votre pays. 




